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Májka 2024
Letos se podruhé po letech podřilo na staňkovském 
náměstí postavit májku, kterou zdobily ještě chvíli 
před postavením staňkovské děti. Opět hezká akce, 
po které následovala zábava s kouzelkou na sokolov-
ně. Snad z toho vznikne tradice, kterou nezadupou 
do země rádobyochránci přírody nebo hysterie kolem 
sucha, které je ohlašováno, když už třetí den neprší...

fes

Ukliďme Česko je akce, která probíhá 
už řadu let. I tento rok se do ní naše 
škola zapojila. V pátek 10. 5. jsme se 
sešli ve třídě, ve které jsme si povídali 
o třídění odpadu a recyklaci. Proběhla 
také řada soutěží na tato témata. Po 
svačině jsme se vydali do akce. My 
jsme šli ke „koze Anežce“ a v tomto 
přiděleném úseku uklízeli nepořádek. 
Také jsme uklidili bunkry, kterých tady 
a podél řeky bylo několik. 
Vzhledem k tomu, že se akce zúčastnily 
všechny třídy naší školy a naplnili jsme 
33 pytlů odpadky, podařilo se nám zase 
trochu uklidit okolí našeho města.

                          Silvie Kramerová, 8. A
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Z jednání městské rady

Společenská kronika

Jirotková Marie, Staňkov I  97 let
Wegschmied Václav, Staňkov II 75 let
Bautzová Jana, Staňkov I  75 let
Kovařík Karel, Staňkov I  75 let
Dokulilová Helena, Staňkov II 75 let
Cibulka Luboš, Staňkov I  70 let
Fait Josef, Staňkov I  70 let
Faitová Anna, Staňkov I  70 let
Šafránek Ladislav, Staňkov II  70 let
Wohlmutová Cecilie, Staňkov I 70 let
Jung František, Staňkov II  70 let
Jubilantům srdečně gratulujeme! 
 

NOC KOSTELŮ
Noc kostelů bude v pátek  7. 6. Letos ji bu-
deme pořádat pouze v kostele sv. Jiljí 
v Hlohové. Je to vzácný kostel ze 14. století 
a bude dobré jej oživit pro Hlohovou netra-
dičním programem. Začneme v 18 hodin. 
V kostele chystá svůj koncert i ZUŠ Staňkov. 
Všichni jste srdečně zváni. Aktualizaci pro-
gramu hledejte na https://nockostelu.cz

Z jednání zastupitelstva města dne 
18. 3. 2024

Zastupitelstvo města schvaluje
- rozpočtové změny č. 1 v rozpočtu 
města na rok 2024. Upravený rozpo-
čet bude činit v příjmové části
96 878 382,- Kč a ve výdajové 
části 98 693 793,- Kč. Financování 
bude činit 1 815 411,- Kč (změna 
stavu krátkodobých prostředků na 
bankovních účtech 8 153 411,- Kč, 
splátky úvěrů a půjček 
– 6 338 000,- Kč, úvěry a zápůjčky 
0,- Kč),
- obecně závaznou vyhlášku o noč-
ním klidu,
- koupi pozemku parc. č. 541, o 
výměře 50 m2, druh pozemku 
ostatní plocha, vzniklého oddělením 
z pozemku parc. č. st. 56 dle GP 
350-1026/2024, vyhotoveného ing. 
Vlastimilem Žáčkem, v k. ú. Krchleby 
od pana Václava Nozara, bytem 
Jiráskova 47, Krchleby za cenu 
150,- Kč/m2, celkem 7 500,- Kč. 
Náklady spojené s převodem hradí 
kupující,
- prodej pozemku parc. č. 367/63, 
o výměře 40 m2, druh pozemku 
orná půda v k. ú. Staňkov-ves panu 
Janu Šindelářovi, bytem Jiráskova 
405, Staňkov za cenu 150,- Kč/m2, 
celkem 6 000,- Kč. Náklady spojené 
s převodem hradí kupující, 
- koupi pozemku parc č. 680/13, 
o výměře 19 m2, druh pozemku 
ostatní plocha, vzniklého oddělením 
z pozemku 680/10 dle GP 950-
1009/2024, vyhotoveného ing. Vlas-
timilem Žáčkem, v k. ú. Staňkov-ves 
od pana Daniela Moldana, bytem 
Rašínova 475, Staňkov za cenu 150,- 
Kč/m2, celkem 2 850,- Kč. Náklady 
spojené s převodem hradí kupující, 
- smlouvu o bezúplatném převodu 
vlastnického práva k nemovitým vě-
cem mezi městem Staňkov a Českou 
republikou – Úřadem pro zastupo-
vání státu ve věcech majetkových. 
Předmětem smlouvy je bezúplatný 
převod pozemků parc. č. 334/3 o 
výměře 162 m2, parc. č. 911/2 o vý-
měře 22 m2, parc. č. 911/3 o výmě-
ře 101 m2 a parc. č. 911/4 o výměře 
322 m2 vše druh pozemku ostatní 
plocha, způsob využití neplodná 
půda, vše v k ú. Staňkov-ves,
- smlouvu o bezúplatném převodu 
vlastnického práva k nemovitým vě-
cem mezi městem Staňkov a Českou 
republikou – Úřadem pro zastupo-
vání státu ve věcech majetkových. 

Předmětem smlouvy je bezúplatný 
převod pozemků parc. č. 2010/5 o 
výměře 1 100 m2, parc. č. 2010/25 o 
výměře 298 m2, parc. č. 2048/25 o 
výměře 174 m2  

a parc. č. 2048/26 o výměře 58 m2, 
parc. č. 2048/28 o výměře 565 m2, 
parc., č. 2048/30 o výměře 40 m2, 
parc. č. 2048/31 o výměře 267 m2, 
parc. č. 3221 o výměře 54 m2, vše 
druh pozemku ostatní plocha, způ-
sob využití ostatní komunikace, vše 
v k ú. Staňkov-město, 
- darovací smlouvu mezi městem 
Staňkov a Vladislavem Honkem a 
Miloslavou Honkovou Tomandlo-
vou, bytem Ohučov 37. Předmětem 
smlouvy je darování pozemku parc. 
č. 479/4 o výměře 19 m2, k. ú. 
Ohučov, který vznikl oddělením z 
pozemku parc. č. 479/3 dle GP 181-
365/2021 vyhotoveného 
ing. Petrem Císlerem, 
- koupi pozemku parc. č. 1036/5 
o výměře 653 m2, druh pozemku 
ostatní plocha, vzniklého oddělením 
z pozemku 1036/2 dle GP 184-
1029/2022, vyhotoveného 
ing. Vlastimilem Žáčkem, v k. ú. 
Ohučov od Agro Staňkov a. s., 
Plzeňská 350, Staňkov, za cenu 
30,- Kč/m2, celkem 19 590,- Kč vč. 
DPH. Náklady spojené s převodem 
hradí kupující,
- dodatek č. 1 ke kupní smlouvě ze 
dne 23. 7. 2018 uzavřené mezi měs-
tem Staňkov a obchodní společností 
AUTO Tomáš K, s.r.o., se sídlem Na 
Přeložce 289, Horšovský Týn, jehož 
předmětem je výmaz účelu prode-
je/koupě z původního smluvního 
závazku.

Zastupitelstvo města souhlasí s vý-
mazem práva výhrady zpětné koupě 
zřízeného kupní smlouvou ze dne 
7. 8. 2018 uzavřené mezi městem 

2. 5. byl na staňkovském náměstí 
zasazen vánoční strom.

V měsíci květnu oslavili nebo oslaví významné životní jubileum tito 
občané Staňkova

Staňkov a obchodní společností 
PETBEK s.r.o., se sídlem Plzeňská 
350, Staňkov, k pozemkové parcele 
č. 2944, pozemkové parcele č. 2945 
a pozemkové parcele č. 3433, vše 
v k. ú. Staňkov-město, neboť na 
těchto a sousedních pozemkových 
parcelách byla započata stavba 
výrobní haly včetně zahájení bu-
dování inženýrských sítí, čímž byla 
naplněna podmínka výmazu tohoto 
práva z katastru nemovitostí, a to 
na žádost obchodní společností 
PETBEK s.r.o.

 Z jednání rady města dne 
10. 4. 2024

Rada města schvaluje
- rozpočtová opatření v rozpočtu 
města Staňkov na rok 2024,
a)  Digitalizace stavebního řízení-IT 
vybavení
b)  Oprava rozvodů vody-Lidový 
dům
- smlouvu s firmou ARICOMASys-
tems a.s., která byla vybrána ve 
výběrovém řízení MF na dodávku 
výpočetní techniky pro stavební 
úřad. Kupní cena bude 
116 115,- Kč bez DPH,
- smlouvu o budoucí smlouvě o 
zřízení věcného břemene a dohodu 

o umístění stavby č. IV-12-0022647/
SoBS VB/1 Staňkov, p. č. 1773/3 – 
kNN° mezi městem Staňkov 
a ČEZ Distribuce a. s. Předmětem 
smlouvy je právo umístit, provozo-
vat, opravovat a udržovat zařízení 
distribuční soustavy na pozemku 
parc. č. 3203 v k. ú. Staňkov-město. 
Věcné břemeno se zřizuje za jedno-
rázovou úhradu 2 420,- Kč vč. DPH, 
- smlouvu o budoucí smlouvě o 
zřízení věcného břemene a dohodu 
o umístění stavby č. IZ-12-0001710 
mezi městem Staňkov a ČEZ Distri-
buce a. s. Předmětem smlouvy je 
právo umístit, provozovat, opravo-
vat a udržovat zařízení distribuční 
soustavy na pozemku parc. č. 
1083/2, 1118/3 a 1118/4 v k. ú. 
Staňkov-ves. Věcné břemeno se 
zřizuje za jednorázovou úhradu 
2 420,- Kč vč. DPH,
- příkazní smlouvu mezi městem 
Staňkov a firmou Domoza projekt 
s. r. o. Předmětem smlouvy je 
realizace zadávacího řízení na akci 
Rekonstrukce a modernizace
učeben ZŠ Staňkov za celkovou cenu 
54 450,- Kč vč. DPH.  

 Luboš Holeček
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OSLAVY OSVOBOZENÍ
6. 5. se na staňkovském náměstí opět po roce objevila kolona his-
torických vojenských vozidel připomínajících konec druhé světové 
války a osvobození západních Čech americkou armádou. Ačkoli letos 
nedorazily velké nákladní vozy, na zájmu (především dětí) to nebylo 
znát. Bylo to jako ostatně každý rok moc příjemné setkání u piva s 
klobásou a vyhlášených krchlebských koláčů. 
Připomenutí konce nejhorší války v dějinách lidstva v dnešní pohnu-
té době jako by dostávalo trochu jiný rozměr. Držme si proto palce a 
dělejme vše pro to, abychom se i mnoho dalších let mohli potkávat 
jen s plechovými veterány a nadšenci obléknutými do historických 
uniforem.                      fes

27. května proběhne předání staveniště - ulice Trnkova firmě 
Robstav. V současné době se stále ze strany prováděcí firmy 
upřesňuje harmonogram. Po předání staveniště a jeho 
upřesnění budeme neprodleně občany města informovat. 
Rekonstrukce je, jak již bylo uvedeno dříve, spolufinancována 
Plzeňským krajem a městem Staňkov.                              mifboz

Připravte se na nezapomenutelný zážitek na Staňkovském festivalu vína! 
Tento svátek vína se koná 15. června 2024 v malebném prostředí mezi 
mosty u řeky Radbuzy. Ponořte se do světa vynikajících vín, lahodného 
street foodu a rytmů živé muziky! 
Potěšte své smysly u 16 vinařských stánků, kde se vám představí ta nejlepší 
vína z Čech a Moravy. Rozmanitá nabídka slibuje pro každého milovníka 
vína něco výjimečného - od tradičních odrůd jako Veltlínské zelené, Ryzlink 
vlašský, Sauvignon nebo Frankovka až po méně známé PIWI odrůdy. 
Na festivalu nebude chybět pestrá food zóna. Díky food truckům a stán-
kům s širokou nabídkou pokrmů vhodných k vínu si opravdu pochutnáte. 
Kromě toho se můžete těšit na bohatý kulturní program, kterým vás pro-
vede charismatický moderátor Luděk Holý. Po celý den vám budou hrát k 
poslechu i tanci Cimbálová muzika Becallica, kapela The Shifters a na závěr 
DJ Dean. 
Vstupné na akci bude zdarma. Víno se bude nalévat výhradně do festivalo-
vých sklenic, které budou k zakoupení na místě za 120 Kč.  

Akce se koná za finanční podpory města Staňkova.
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Z archivu
Založení spolku Občanská beseda
Mezi nejrozšířenější kulturní spolky v českých městech patřily 
měšťanské či občanské besedy. Představovaly rovněž jedny z nejdříve 
zakládaných organizací. Např. Měšťanská beseda v Plzni byla zřízena 
už v roce 1862 a Staňkovští ji poměrně brzy následovali. První valná 
hromada Občanské besedy ve Staňkově se konala 21. listopadu 1859. 
Už tehdy se sešlo 21 členů, což bylo více než dvě třetiny z celkového 
počtu členstva. Prozatímní výbor Besedy tvořili Hynek Pavlík, 
Ferdinand Chlumecký a lékař dr. Jiří Škornička, kteří vypracovali 
spolkové stanovy. Ty byly místodržitelstvím schváleny 30. září 1869. 
Na první, tedy ustavující valné hromadě se jednohlasně schválilo, 
aby prozatímní výbor zůstal ve stejném složení celý další rok, funkci 
předsedy vykonával Hynek Pavlík, jednatele F. Chlumecký a pokladníka 
Anton Kosina, členy výboru byli dr. Škornička a Václav Gruber. 
Na první výborové schůzi se členové výboru smluvili objednat pro 
spolek noviny: Posel z Prahy, Dělník a Humoristické listy. Kromě toho 
zdejší „pan měšťanosta“ Lemerman slíbil půjčovat ostatním členům 
Národní listy a Plzeňské noviny, které sám odebíral. Vzápětí se členové 
usnesli koupit dvě vázané úřední knihy – jednu jako Knihu zápisní a 
druhou jako Knihu přání a stížností. Je třeba podotknout, že obě knihy 
se dochovaly až do současnosti a jsou uloženy ve Státním okresním 
archivu Domažlice se sídlem v Horšovském Týně. 
Spolek se dohodl se svým členem A. Kosinou, že první rok se členové 
budou scházet v jeho hostinci. První porada zvoleného výboru se 
konala 5. prosince 1869 a už tehdy se objevily v Knize přání a stížností 
první zápisy, a sice p. Lemerman žádal o zakoupení petrolejové lampy, 
protože „od svíček není nic vidět“, a pod jeho přání se podepsalo 
dalších pět členů Besedy. Týž téhož dne ještě zapsal: „Budoucně víc 
topit, aby se nemusely ruce skovávat!“ A rozvinula se písemná debata: 
„Já myslím, že jest dost tepla“ (podpis nečitelný). Odpověď: „Ten samý 
myslí, že je tepla dost, poněvadž sedí u kamen.“
Vzhledem k tomu, že dosavadní množství novin nedostačovalo čtenářské 

potřebě členů, byly přiobjednány další ještě před koncem roku 1869: 
Plzeňské noviny, Čech, Květy s Bazarem. Několik členů se zavázalo 
na své náklady kupovat časopis Šumavan. Noviny se půjčovaly domů 
a měly být vždy druhý den vráceny. Zápůjčky se evidovaly ve výpůjční 
knize. 
V polovině roku 1870 počet členstva spolku stoupl na 56. Tehdy se ujal 
návrh, aby každou neděli a svátek byl čas mezi 18. a 19. hodinou večer 
ve spolkové místnosti určen výhradně pro čtení novin. 
V Knize přání a stížností lze některé zápisy přečíst jen velmi obtížně, 
ostatně na to reagovali členové výboru ihned: „Tazateli služiš za 
odpověď: Nechť píše své stížnosti tak, aby je výbor přečíst mohl. Surové 
poznámky si navždy zapovídáme, co člena spolku nedůstojné. Komu se 
nelíbí beseda, nechť z ní okamžitě vystoupí. Křiklounové ještě žádnému 
národu neprospěli.“
Poslední zápis v Knize přání 
a stížností je ze 17. července 
1871: „Slavný výbore! 
Žádáme ve vší slušnosti, 
byste se o to zasadili, aby náš 
spolek nějaký společný výlet 
učinil. Počasí je příznivé, až 
Radbuza zamrzne, bylo by 
pozdě.“
V dalších letech se Občanská 
beseda kromě půjčování 
knih a periodik soustředila 
na pořádání pěveckých a 
divadelních vystoupení, 
přednášek a podporovala 
českou menšinu v okolních 
obcích, ale o tom třeba zase 
někdy příště…

Radka Kinkorová
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Recitační  přehlídka 

V pondělí 8. dubna 2024 se opět město Horšovský Týn zaplnilo 
mladými recitátory, kteří se sešli na 52. ročníku krajské přehlídky 
Dětská scéna. Přestože se jedná o soutěžní setkání, neslo 
se v přátelském duchu. Náš kraj bude v národní přehlídce 
zastupovat šest recitátorů a to vždy po dvou ve druhé, třetí a 
čtvrté kategorii. Tomuto setkání předcházela kola nižšího typu, 
v nich postupně získávají přednašeči od porot další náměty a 
informace k obohacení svého mluvního projevu. Vystupovat pro 
mnohé bylo novou zkušeností recitovat v neznámém prostředí. 
Děkujeme městu Horšovský Týn za poskytnuté prostory jak 
místního kina, tak i sálku a zázemí Místního městského zařízení, 
stejně tak jako restauraci Gurmán a Pekařství pana Kotačky  
ze Staňkova za sponzorování občerstvení pro porotu. Tento 
dubnový den byl nejen svátkem slova, ale i radostí z toho, že 
naše děti mají stále chuť dělat „něco navíc“!
Horšovský Týn nabízí účastníkům jak možnost recitačního 
vystoupení, tak zajímavou procházku historickým městem či 
parkem, ale i možnost občerstvení.
Za organizátora přehlídky ZUŠ Staňkov Jitka Pluháčková, garant přehlídky

 Pedagogové ZUŠ Staňkov se nejen se svými 
žáky zúčastňují různých soutěží, ale též jsou 
zváni jako porotci přehlídek. Děkujeme za 
reprezentaci a zviditelnění školy vyučující Jitce 

Pluháčkové, která byla pozvána do poroty okresní přehlídky Recitátor 2024 
v Tachově a v Plzni – městě a krajského kola Karlovarského kraje MŠMT pro 
ZUŠ v Ostrově nad Ohří. Jaroslava Kaufnerová byla delegována za výtvarný 
obor do poroty krajského kola soutěžní přehlídky „Oči dokořán“ a do 
online výtvarné soutěže pro ZUŠ pořádané ZUŠ Kralovice.
 V neposlední řadě patří dík za zviditelnění naší školy na 
hudebním maratonu Smetanománie 2024 v Domu hudby v Plzni 6. 
4. 2024 žákům klávesového oddělení - Anetě Šlehoferové, Leonce Le, 
Kláře Dokulilové, Janu Štibranému a Kevinovi Andrlemu. Reprezentovali 
naši školu nejen svým vystupováním, ale i jako vzorní posluchači 
čtyřhodinového maratónu. Zde si vyslechli klavírní skladby B. Smetany 
v podání žáků konzervatoře Plzeň, JAMU a Ostravské univerzity. Potvrdilo 
se, že teorie propojena s praxí je tou pravou cestou k výchově posluchačů 
klasické hudby, kterých je bohužel čím dál tím méně.                                ZUŠ 
Staňkov

Základní umělecká škola Staňkov, příspěvková organizace
Komenského 196

Staňkov  345 61
IČ 69980217

tel. 734493380
________________________________________________________

PŘIJÍMACÍ TALENTOVÁ ZKOUŠKA 
DO ZUŠ STAŇKOV 

 PRO ŠKOLNÍ ROK 2024/25 
NOVINKA 

Pro příští rok přijímáme děti do doplňkových činností. Děti od tří do čtyř let přijímáme do
Hudebních hrátek a děti od pěti do sedmi let do literárně-dramatického oboru Rozvoj řečových 
dovedností.
Do doplňkových činností je třeba poslat přihlášku jako do ostatních oborů; případné dotazy budou 
zodpovězeny na telefonním čísle 734 493 380. 

Přijímací talentová zkouška pro zájemce o přípravné a základní studium 
hudebního, výtvarného a literárně-dramatického oboru v Základní umělecké škole 

Staňkov se uskuteční

dne 19. 6. 2024 od 15:30 do 17:00 hodin v ZUŠ 
Staňkov. 

Uchazeče oslovíme telefonicky na základě vyplněné a odeslané přihlášky do ZUŠ, kterou najdete 

na našich stránkách: www.zus-stankov.cz, v liště oblíbené odkazy, e přihláška do ZUŠ.

Přijímáme děti a žáky do těchto oborů:

LITERÁRNĚ 
HUDEBNÍ OBOR    VÝTVARNÝ OBOR    DRAMATICKÝ OBOR 

Pro všechny obory platí níže uvedené věkové zařazení:

5 let Přípravné studium Dětská umělecká dílna

(dítě si projde všemi obory po 3 měsících)

6 let Přípravné studium

7 a více let Základní studium

Těšíme se na společná setkání a kreativní práci ve všech oborech.
Všichni ze ZUŠ Staňkov

V úterý 30. dubna se v Plzni konalo krajské kolo soutěžní přehlídky výtvar-
ných oborů ZUŠ ČR Oči dokořán 2024. Učitelé před svými kolegy a 
odbornou porotou prezentovali vybrané práce z období tří let zpět. Nepo-
psatelný zážitek! Naše ZUŠ prezentovala šest souborů a děl.
Animace Jakuba a Tomáše Kaufnera postoupila do celostátního kola auto-
maticky a hlavní hodnocení na ni čeká až tam.
Cyklus prací "Portály do jiných světů" a "Čtvero" se umístil ve ZLATÉM PÁS-
MU. Výtvarná akce "Galerie portrétů" a jednotlivá prostorová práce "Lebka 
Tyrannosaura Rexe" získala ZLATÉ PÁSMO S POSTUPEM do celostátního 
kola a výtvarná řada "Rezavá kouzla" dokonce ZLATÉ PÁSMO S POSTUPEM 
a CENOU POROTY.
Jsem na naše žáky pyšná.   Jaroslava Kaufnerová
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ZÁPIS DO MATEŘSKÉ 
ŠKOLY NA ŠKOLNÍ 

ROK 2024/2025 
Vážení rodiče, 

Pro usnadnění a urychlení zápisu Vašeho dítěte do naší mateřské školy využijte  

ELEKTRONICKÝ PŘEDZÁPIS, který bude přístupný od 15. 4. 2024 do 30. 4. 2024 

https://elektronickypredzapis.cz/materska-skola/stankov 
Samotný zápis do MŠ se uskuteční prezenční formou (i s Vaším dítětem) v termínu  

od 2.5. do 3.5.2024 vždy od 8:00 do 15:00 v ředitelně MŠ. Přesný termín si budete moct 
vybrat v elektronickém předzápisu. 

K zápisu je nutné přinést vyplněnou žádost podepsanou oběma zákonnými zástupci a 
potvrzenou od pediatra, dále rodný list dítěte a Váš občanský průkaz. 

 
Pokud někdo nemůže elektronický předzápis využít, je možné si vyzvednout přihlášku vždy 

v pondělí přímo v mateřské škole po předchozí telefonické domluvě na tel. čísle 
379 492 203. 

Přihláška je také k dispozici na našich webových stránkách www.skolkastankov.cz 
(V tomto případě si telefonicky domluvte termín přinesení vyplněné přihlášky). 

 

31.5. 2024 bude zveřejněn na webových stránkách a na úřední desce MŠ (u vstupních 
vrátek) pod registračními čísly seznam přijatých dětí. 

Čarodějnice
v mateřské školce
Učitelky našich nejmenších si 
evidentně rády hrají a nevynechají 
žádnou příležitost k tomu se se 
svými maličkými svěřenci pořádně 
vyřádit. Aniž bych se chtěl koho-

koli ze školky dotknout, co si budeme povídat, kde jinde lépe a bouřlivěji 
oslavit Den čarodějnic než právě tam. Třicátého dubna se to ve školce čaro-
dějnicemi jen hemžilo, a oslavám bylo věnované celé dopoledne. Zatímco 
menší čarodějnice se proháněly po školkových pozemcích, oddělení Žabiček 
vyrazilo na čarodějnický tělocvik přes celý Staňkov do školní tělocvičny. 
Pohádková skupina za vedení těch nejzkušenějších ze školkového pedago-
gicko - čarodějnického sboru to v tělocvičně rozbalila opravdu ve velkém. 
Opravdu jsem nechápal, kolik různých a opravdu silně tematických cviků 
a „ptákovin“ se dá za relativně krátký čas stihnout. Létání na koštěti i bez, 
skoky do ohně a ven, slalom a překážky a honění neposedných čarodějnic-

kých klobouků, které na hlavách v 
tom shonu prostě navzdory všem 
kouzlům nedržely. 
 Vedle klasických zaklínadel a 
kouzelnických gest se děti naučily 
velmi rychle věc, která se jim bude 
v životě  určitě ještě hodit, a to 
sice zaklínací formulku pro odchyt 
kamarádů: 
Baba Jaga v lese bydlí, 
koho chytí, toho zmydlí! 
Pokud tedy uslyšíte někde poblíž, 
jak si malé děcko mumlá něco v 
tomto duchu, vemte nohy na rame-
na a zdrhejte! Vím, co říkám... 
 Byl jsem se skupinkou jen chvíli, 
a když jsem viděl, jak si den užívají, 
bral bych kouzlo, které by mě dosta-
lo alespoň na chvíli mezi ně. 

Ferdinand Schenk

Motýlci pozvali maminky na Den matek do wellness studia
Pokud jsem v předcházejícím článku obdivoval, co všechno učitelky s dětmi 
ve školce provádějí, ještě jsem úplně netušil, jak dokážou „vytěžit“ takovou 
událost, jako je Den matek. 
 Malí motýlci si  7. 5. pozvali do svých školkových prostor maminky, 
pro které si připravili opravdu velké překvapení. Prostory byly přeměněné 
na luxusní wellness provozovnu s občerstvením, kde si mohly překvapené 
maminky odpočinout, nechat si udělat nehty a líčení, tetování a péči o 
pleť nebo si odpočinout v solné jeskyni a nechat se se svou ratolestí vyfotit 
pohotovou mladou fotografkou v místním fotokoutku. 

  Opravdu nevím, jestli by všechna líčení a všechny nehty obstály 
v konkurenci profesionálních provozoven na pařížském bulváru Champs-
-Élysées, ale byly vytvářeny přinejmenším se stejnou péčí a daleko větším 
srdíčkem. 
 Pravdou je, že jsem se tam jako jediný dospělý mužský element 
necítil úplně patřičně, a tak potom, co jsem zjistil, že tenhle podnik nemá 
saunu, kde bych mohl třeba ještě něco vyfotit, opustil jsem potichu a 
oknem maminkovské shromáždění, ať si to holky užijou. A děti koneckonců 
jakbysmet.                         Ferdinand Schenk



Strana 7 Květen 2024

Žáci ZŠ Staňkov září na 
olympiádách!
Naši žáci opět prokázali svůj talent a 
znalosti v okresních a krajských kolech 
olympiád z různých předmětů. Dosáhli 
vynikajících výsledků, které dělají čest 
nejen jim samotným, ale i celé naší 
škole.

 V Dějepisné olympiádě zazářil Lukáš Braun z 9. A, který 
obsadil 2. místo v okresním kole a postoupil do kola krajského. 
Tam se mu podařilo vyniknout i mezi nejlepšími žáky z gymnázií a 
základních škol celého Plzeňského kraje a obsadil skvělé 5. místo.
 V olympiádě z angličtiny jsme také byli velmi úspěšní. Kamila 
Kryvozub z 9. B ve 2. kategorii obsadila v okresním kole 2. místo 
a vybojovala si postup do krajského kola, kde potvrdila svůj talent a 
skončila na 4. místě.
 V Zeměpisné olympiádě jsme zaznamenali další úspěchy. 
Simona Řeháčková obsadila 4. místo v kategorii A a Filip Soldán 
dosáhl na 4. místo v kategorii C, oba v okresním kole. Filip Soldán 
se navíc stal nejlepším řešitelem Matematického klokana ve své 
kategorii v celém okrese Domažlice.
  V neposlední řadě si vynikající výsledky odnesli i naši žáci z 
Biologické olympiády. V kategorii C i D jsme obsadili 2. místo. 
Nikola Zajícová z 9. A a Aneta Brožovská ze 7. B budou naši 
školu reprezentovat v krajském kole, kde se utkají s nejlepšími žáky 
z celého Plzeňského kraje.
  Moc nás těší úspěchy našich žáků a děkujeme jim za jejich píli, 
snahu a reprezentaci školy. Přejeme jim hodně štěstí a co nejlepší 
výsledky ve studiu.
Gratulujeme všem vítězům a děkujeme za skvělou reprezentaci 
školy!

 Jitka Suchá, ředitelka ZŠ

Kroužek ZF pro pokročilé  
Kroužek vedou zaměstnanci firmy ZF Staňkov. Minulý rok jsme se naučili 
pracovat s pájkou a poznali jsme základní součástky. Kroužek probíhal po 
dobu šesti týdnů, a to každý čtvrtek od 15:00 hodin ve školních dílnách. Na 
první lekci jsme pomocí pájky a cínu vyrobili blikačku, u které jde nastavit 
rychlost blikání a naprogramovat, které žárovky budou svítit. Během druhé 
lekce se nám podařilo dokončit alarm, ke kterému jsme v následující lekci 
připojili senzor na tlesknutí. Při čtvrté lekci jsme zhotovili výrobek, který 
nám změní hlas např. na robota. Pátý týden měla část z nás hotovo, ale 
vedoucí měli připravené i stavebnice pro rychlé účastníky. Poslední týden 
výuky u několika stolů stály staré počítače, které jsme měli za úkol rozebrat 
a najít v nich různé komponenty.     

26. dubna nás firma ZF pozvala do svého závodu na exkurzi. Věřím, že tato 
spolupráce s firmou ZF bude probíhat i v následujících letech.

Filip Soldán, 9. A
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BORDELÁŘI
Ani Den Země a s ním spojená 
akce Ukliďme Česko, ani mediálně 
všemožně propagované zvyšování 
ekologické zodpovědnosti každé-
ho z nás a ani svědomí evidentně 
netrápí celou společnost. Jsou 
tací, co musejí jít proti proudu. Bez 
zábran a bez základní morálky. 
Vy a vaše děti uklízíte, my děláme 
nepořádek! 
V době, kdy na komunální odpad  
máme každý svůj kontejner - a 
můžeme mít i dva, pokud naše 
domácnost produkuje odpadu víc, 
než se vejde do jednoho, kdy jsou 
pořád ještě volně přístupné kontej-
nery na komunální odpad po celém 

městě, nebo kdy máme pořád ještě jako poslední možnost vyhodit 
svůj pytlík s odpadem do městského koše, se najdou bordeláři, kteří 
naloží auto a jedou své hnojiště vykydat do příkopu u cesty na Víž-
ky.  Možná jim nebyla vyvezena popelnice, možná neměli vylepenou 
známku, možná chtěli jen ušetřit.
Jen ty pytle na odpad se v přírodě rozpadají desítky let na mikro 
a nanoplasty, které se vrátí jejich dětem a vnukům jednou na talíř 
nebo do kojenecké vody. Nebo do plodové - i tam se dnes dají 
plasty najít. 
V době, kdy máme kam odpad relativně bezpečně umístit a zbavit 
se ho ekologicky, je podobný čin neospravedlnitelný. Dnes, když už 
každý ví, jaký je odpad odhozený v přírodě problém, může podob-
nou věc spáchat opravdu jen mentálně nebo sociálně retardovaný 
jedinec. Naštěstí se mezi námi najde už hodně lidí, kterým není jed-
no, v jakém prostředí žijeme, a tak se ještě ten den, kdy se svinčík 
objevil, našly dobré duše, které ho uklidily. Díky!                        fes

Tento plakát jsem našel na plakátovací ploše u lávky. Přišel mi naprosto 
jedinečný, a tak se o něj s vámi všemi dělím. Tedy zvlášťě s některými...
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Výstavu akvarelů zahájila vernisáž 
Tady titulek opravu nenapoví - vernisáž své výstavy zahájil pan 
Ladislav Lamanai Sedlák trochu po svém - vzal do ruky kytaru a 
na dvě hodiny přikoval návštěvníky k židlím. Začínající výtvarný 
umělec (maluje teprve pátým rokem) otevřel ve Staňkově svou 
již několikátou výstavu, kde představuje své akvarely. Sám říká, že 
ho nudí rovné čáry a přísně realistická ztvárnění, a tak se našel v 
akvarelech mnohdy na pomezí abstraktna a reality, ve fantastic-
kých barvách a náladách, které můžete z jeho tvorby cítit. 
Proč má před slovy začínající umělec ještě slovo výtvarný? Je již 
dlouhá léta skvělým muzikantem a skladatelem hudby a textů, 
které osloví posluchače na první dobrou.  
Nově opravená budova Staré radnice skrývá opravdu krásné 
prostory a po několika návštěvách máme další nabídky na výstavy 
dalšího výtvarného umění, a tak vernisáž Lamanaje letos nebude 
rozhodně poslední. Návštěvníci však mohou potvrdit, že laťka 
byla nastavena vysoko. 
Nové výstavy se plánují na začátek školního roku a stávající akva-
relová výzdoba zatím zůstává i nadále na svých místech až téměř 
do konce června.                    Ferdinand Schenk     

SOUTĚŽ VÝSTAVY 
BEZOBRATLÝCH
Výstava obrazů vystřídala na Staré radnici 
jinou výstavu - a sice velkou výstavu bezob-
ratlých zapůjčenou Západočeským muzeem 
v Plzni. Využili jsme vernisáže a požádali La-
manaje o pomoc s vyhodnocením soutěže. 
Hodnocení vůbec nebylo jednoduché, ale 
sítem nakonec prošlo osm výtvarných děl, 
která vyhrála. 
Celkem se sešlo 51 prací, které budou 
oceněny plackou Přírodou okolo Staňkova. 
Finálních osm prací bude oceněno navíc 
malým dárkem s logem soutěže a dvě nej-
lepší práce přinesou svým autorům ještě 
tričko s logem Přírodou okolo Staňkova. 

vítězná práce

vítězná práce

Výstava prodloužena do 22. 6.
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Kultura nejen v Lidovém domě
29. 5. ZAHRADA SRDCE (ZUŠ)
 literárně hudební setkání v KC
1. 6. KRCHLEBSKÁ POUŤ (vstup zdarma)
 14:00 - Mistrovské utkání
  SK Krchleby - TJ Sokol Mrákov
 20:00 - LORETTA - dívčí kapela
 22:00 - TURBO revival 

9. 6. Oslavy MDD za sokolovnou
12. - 14. 6. LD – výstava ZUŠ
14. 6. LD – koncert ZUŠ
15. 6  Staňkovský festival vín
19. 6. LD – přehrávka ZUŠ
20. 6. kino – závěrečný koncert ZUŠ
21. 6. kino – 0. hodina tanečního kurzu
*KC - komunitní centrum Stará radnice, LD - Lidový dům

Kultura

Pátek 7. června
ve 20:00 hod

Pátek 14. června Něm., Argentina 87 min Vstupné jednotné: 50,- Kč
v 17:30 hod Česká verze                    Kreslený film

Jedenáctiletý Alfonso, potomek Dona Quijota a jeho tři králíci se spojí s tajnou láskou Victorií 
a nejlepším přítelem Pančem, aby zachránili své milované město před katastrofou. Pokusí se
zastavit zákeřného obchodníka, který pod záminkou blížícího se tornáda přesvědčuje všechny
obyvatele města, aby mu prodali svůj dům. Povede se fantastické partě zachránit město
a stát se jeho superhrdiny?

Pátek 21. června Český film 102 min Vstupné jednotné: 50,- Kč
ve 20:00 hod

Mistr světa v hokeji, který miluje krásné ženy a rychlá auta, musí projít nečekanou životní 
zkouškou, aby nezklamal své nové přátele a rodinu, o jejíž existenci neměl tušení. 
Vladimír Polívka v nové komedii od tvůrců filmu ŽENY V BĚHU.

Pátek 28. června Český film 87 min Vstupné jednotné: 50,- Kč
v 17:30 hod

Gumpova nová filmová cesta začne přesně tam, kde ta předchozí skončila. Se svým 
milovaným Béďou Kozím Bobkem projdou příběhem, který už jim dávno předtím napsaly hvězdy.
Film pro všechny, kteří dokážou číst ze psích očí, ale i pro ty, kteří to zatím neumějí
a nebo nevěří, že je to možné.

KINO 
STAŇKOV 

ČERVEN 
2024 

FFAANNTTAASSTTIICCKKÁÁ    PPAARRTTAA  

VV  ČČEERRVVEENNCCII  AA  VV  SSRRPPNNUU  
KKIINNOO  NNEEHHRRAAJJEE  

GUMP - JSME DVOJKA  

KKIINNOO  NNEEHHRRAAJJEE  
VVOOLLBBYY  VV  KKIINNĚĚ 

SLADKÝ ŽIVOT  
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Staňkovský trojboj opět boduje
Staňkovští trojbojaři opět závodili, a to ve dnech 27. a 28. dubna 
na Mistrovství České republiky juniorů a mladších juniorů RAW v 
Benešově u Prahy. V sobotu závodil Karel Rada a Dominik Fictum. 
V neděli závodila Štěpánka Radová. Karel Rada obsadil 3. místo 
v kategorii juniorů do 83 kg výkonem 250 kg dřep, 145 kg benč a 
277,5 kg mrtvý tah, za který získal zlatou medaili. Dominik Fictum 
obsadil 5. místo v kategorii nad 120 kg po výkonu 180 kg dřep, 160 
kg benč a mrtvý tah 190 kg. Štěpánka Radová obsadila 4. místo  
výkonem 137,5 kg dřep, za který získala bronzovou medaili, 70 kg 
benč a 150 kg mrtvý tah.

3. května se Karel Rada starší zúčastnil Mistrovství Evropy 
v silovém trojboji Equipped konaném v Lucembursku. Po 
výkonech 292,5 kg dřep, 192,5 kg benč a 260 kg mrtvý tah se 
mu povedlo obhájit titul mistra Evropy v kategorii masters 2 
do 105 kg.

Sport

Letošní Krajská výstava psů se přes nepříznivou předpověď počasí znovu 
povedla na výbornou, pejskům se naopak pod mrakem daleko lépe běhalo a 
vystavovalo, než kdyby sálalo slunce. Návštěvníků, kteří se přišli podívat na re-
kordních 795 vystavovaných psů, bylo dost. Přes dvě stovky staňkovských koláčů 
zmizelo z pultu již dopoledne, a tak mohli být všichni spokojeni. Akce, přesahující 
regionální charakter, se jistě příští rok zopakuje. Máme se opět na co těšit.    fes 

Máme mistra Evropy!
Gratulujeme!

Vítězem výstavy se stal německý ohař drátosrstý - Jim von Weidehaus. 
Majitel: Karel Ferko
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Vzhledem k tomu, že jsme v před-
minulém čísle představili staňkovský 
fotbal v trochu jiném světle, než ho 
znají fanoušci našeho áčka a nebo 
než si ho představuje většina jinak 
fotbalem nedotčených lidí, bylo by 
trochu nefér nechat na našich strán-
kách fotku jednoho týmu a skončit. 

Dohodli jsme se proto s trenéry dětských týmů a vrátili se na travnatou 
plochu staňkovského hřiště ještě několikrát. A určitě ne naposledy - fotbal 
je sportem číslo jedna pořád pro hodně lidí, kteří mu věnují spoustu času a 
úsilí a v tom jejich „ranku“ jsou výsledky opravdu vidět.

Dne 24. 4. 2024 se na staňkovském hřišti za účasti týmů FK Staňkov, FC 
Dynamo Horšovský Týn, TJ Sokol Postřekov a TJ Jiskra Domažlice U8 a U9 
odehrál turnaj mladších přípravek. Účast na turnaji byla vysoká a naše děti 
si ho náležitě užily
Na otevřené tréninky mladší přípravky se můžete přijít podívat každé úterý 
a čtvrtek od půl páté do šesti na staňkovské hřiště. Přijďte se podívat a tře-
ba si i zkusit s námi zatrénovat. Do mladší přípravky bereme děti narozené 
do roku 2015.

Starší přípravka přivítala na staňkovském hřišti 5. 5. v rámci turnaje TJ 
Jiskru Domažlice, FK Holýšov a tým Babylon/ Česká Kubice. Bilance turnaje 
jsou dvě výhry a jedna prohra. Domažlice byly dnes opravdu lepší, ovšem 

bylo vidět, že se Staňkováci v turnaji 
rozhodně neztratili.
Otevřené tréninky starší přípravky 
jsou na staňkovském hřišti v pon-
dělí a ve středu od půl páté do půl 
sedmé, a tak se na nás v tyto dny 
mohou přijít podívat  a zakopat si 
ročníky 2013 a 2014. 
Mladší přípravku vedou Zbyněk 
Procházka a Alice Suchánková, starší  
potom Zbyněk Procházka se Zdeň-
kem Duchoněm. 
 
Přijďte si s námi zahrát, těšíme se 
na vás!

Kolektiv trenérů FK Staňkov


